
Welkom bij het nieuwe Groen
Want mensen denken nog te vaak dat 
Groen alleen staat voor klimaat en milieu.
Maar wij zijn zoveel meer.
Want wat is een gezonde planeet zonder 
mensen die er zich goed voelen? Wat is
een gezonde planeet zonder gelijke 
kansen voor iedereen? En als het mis 
loopt met klimaat en milieu, loopt het ook 
mis met ons welzijn en worden de meest 
kwetsbare mensen eerst getroffen.
Groen is op die manier zoveel meer dan 
groen. Groen, dat is je goed voelen in je
vel, goed kunnen doen voor de planeet 
en goed zijn voor elkaar. De drie zijn
onlosmakelijk verbonden voor ons. Het zijn 
dan ook meteen de speerpunten in ons

Een Groen dat meer is dan Groen.

nieuwe, kleurrijke verhaal dat Nadia Naji 
en Jeremy Van Eeckhout als nieuw
voorzitters duo voorstelden op het 
einde van de zomervakantie.

In een district zoals Borgerhout is het 
belangrijk om te blijven in-
zetten op een warm
en sociaal beleid. De leefbaarheid in 
onze wijken blijft voor ons steeds het
uitgangspunt of het nu gaat over de 
aanpak van het drugsbeleid, de
geluidsoverlast van evenementen op spoor 
oost of het creëren van extra groene
ruimte zoals het ‘Reuzenpark’ 
aan het Moorkensplein.

Borgerhout bruist op cultureel vlak en heeft 
een schitterende jongerenwerking. We
maken ons dan ook grote zorgen over de 
impact van de besparingen die het
stadsbestuur wil doorvoeren.

Een wereld waarin we ons goed kunnen 
voelen: daar gaan we voor. Allemaal
samen. #samenborgerhout

Stef Lauwers en Carolien Swiers, 
Covoorzitters Groen Borgerhout

BorgerhoutIN

“Groen: zoveel meer 
dan enkel klimaat 

en milieu”

Word lid van Groen en  
ondersteun  ons project 

voor de toekomst

Zet je schouders onder een 
menselijkere, eerlijkere en 
gezondere samenleving



Minder stenen, meer groen

Bij een heraanleg van een straat, komen 
er standaard extra bomen, geveltuinen 
en groenslingers bij. Ook de parkeer-
stroken worden groen. De Ranststraat is 
de eerste straat waar gras groeit onder 
de auto’s. Waar het mag van de stad, 
maken we tuinstraten: de Bloemstraat 
en de Van Hovestraat, nadien volgen 
de Vaderlandstraat, de Schildstraat, de 
Ketsstraat en de Tuinbouwstraat. In de 
Vosstraat zijn de boomvakken vergroot. 

De klimaatverandering zorgt voor hete zomers. Als het 
regent, regent het fel. Dat geeft wateroverlast. Borger-
hout is erg versteend. Stap voor stap, met kleine ingre-
pen, maken we Borgerhout groener en minder verhard.

Samen voor meer groen 

In de Van Leentstraat namen bewoners 
zelf het initiatief om te ontharden. Het 
resultaat mag er zijn! We zien nog heel 
wat quick wins. Als het mobiliteitsbeleid 
van de stad Antwerpen zou toestaan dat 
het aantal parkeerplaatsen voor auto’s in 
straten en pleinen drastisch wordt vermin-
derd, kunnen we binnen de Singel alleen 
85 voetbalvelden groene ruimte winnen.

GOED VOOR DE PLANEET

“Borgerhout wordt elke 
dag groener. In de Van 
Leentstraat staken de 

bewoners zelf de handen 
uit de mouwen”

“Professioneel én vrijwillig jeugdwerk 
zijn essentieel om onze jeugd een mooie 

toekomst te geven”
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Spoor Oost: een bruisend park op maat van de buurt 
In 2015 ijverde Groen Borgerhout voor 
een volledig park op Spoor Oost. Helaas 
opende Spoor Oost in 2016 als tijdelijke 
parking en eventzone voor de buurt. 

Ondertussen blijft de buurt kreunen onder een tekort 
 aan groen en ruimte waar bewoners zich kunnen ontspannen.  
De betonnen vlakte is ook een hitte-eiland  
dat Borgerhout flink opwarmt in de zomer.
6 jaar later heeft de stad nog geen plannen om dit te veranderen. 
Grote evenementen en de parking krijgen alle  
aandacht. De laatste tijd vergeet de stad dat er naast Spoor Oost 
ook mensen wonen zoals gezinnen met jonge  
kinderen, ouderen,… die een goede nachtrust willen.

Sinksenfoor
De organisatie van de Sinksenfoor leidde opnieuw tot problemen 
door late openingsuren, nachtlawaai en autoverkeer in de wijk, omdat 
er geen alternatieven worden aangeboden. Door het aankaarten 
van de geluidsoverlast van de installaties van de Sinksenfoor, was 
er beterschap na het eerste weekend, maar dat loste de rest van de 
overlast niet op. Na de zomer liet de stad ook grote muziekevene-
menten toe die buurtbewoners tot laat in de nacht wakker hielden.

Er gingen reeds heel wat fantastische evenementen door: Win-
tervuur, filmavonden, circus, Vurige Liefdes en de start- en 
aankomstzone van de Reuzenloop. Met Groen willen we van 
Spoor Oost een park maken met plaats voor deze evene-
menten. Evenementen met een draagvlak en beperkte over-
last voor de buurt. Zo blijft Spoor Oost van iedereen.

GOED IN JE VEL

“Liever dan Parking 
Spoor Oost, een echt 
park met ruimte voor 

evenementen met 
draagvlak in de buurt”

Investeren in sterk jeugdwerk
is een noodzaak!

GOED VOOR ELKAAR

In Antwerpen zien we de laatste jaren een  
toename van het aantal kinderen en  
jongeren. Dat is goed nieuws, want de kinderen 
van vandaag vormen de toekomst van onze stad.

Om onze kinderen en jongeren de kans te geven om mee de stad van mor-
gen te maken, is het nodig om te investeren in een sterk jeugdwerk.  Binnen 
het vrijwillig jeugdwerk hebben wij de voorbije jaren heel wat extra middelen 
ingezet en nieuwe projecten gelanceerd. Zo hebben we een open, toegankelijk 
en betaalbaar of zelfs gratis kwaliteitsvol aanbod uitgebouwd, als district. 

Meer nood aan professioneel jeugdwerk
Maar om echt te investeren in een sterk jeugdwerk voor iedereen, is er ook 
nood aan een sterk professioneel jeugdwerk. In plaats van de nodige inves-
teringen te doen om ook het professioneel jeugdwerk te versterken, zien wij 
echter het tegenovergestelde gebeuren binnen onze stad. Het stadsbestuur, 
dat bevoegd is voor het professioneel jeugdwerk, is van mening dat er vol-
doende of zelfs te veel wordt geïnvesteerd in het jeugdwerk. De keuze om 
enkel met middelen te schuiven, infrastructuurwerken uit te stellen en zelfs  
niet te indexeren, is een klap in het gezicht van al onze jeugdwerkers die zich, 
dag in dag uit, inzetten om mee te bouwen aan de toekomst van onze stad! 

Fractieleider Districtsraad

Pieter Vissers

Districtsschepen Jeugd
Omar Al Jattari

Koelte- en warmteplekken 

Wie het thuis te warm had, kon deze zomer 
terecht in het districtshuis van Borger-
hout. Daar stond gratis water en wifi ter 
beschikking. In de zomer van 2023 willen 
we het aantal koelteplekken uitbreiden, 
bijvoorbeeld in een kerk of theaterzaal. 
Maar ook tijdens de winter willen we 
mensen die moeite hebben met de toren-
hoge energieprijzen, de weg wijzen naar 
een gratis warmteplek in Borgerhout.

Districtsburgemeester

Marij Preneel



Drugsgeweld

De tramreiziger wordt in 
de steek gelaten

Voor Groen is het duidelijk dat de ‘war on 
drugs’ die het stadbestuur voert, niet  
werkt. 

Antwerpen wordt al maanden opgeschrikt door drugsgeweld. Voor 
Groen is het duidelijk dat de ‘war on drugs’ die het stadbestuur 
voert, niet werkt. Enkel inzetten op politie en repressie lost het 
probleem niet op. Groen pleit voor een brede aanpak. Wie drugs 
gebruikt, komt vroeg of laat in de problemen. Zorg dus voor straffe 
sensibiliseringscampagne voor gebruikers, ook van verboden 
producten als cocaïne. Wie als jongere in armoede opgroeit, is 
een makkelijk slachtoffer voor drugsbendes. Geld levert aanzien 
op straat op. Om de negatieve invloed van drugs aan te pakken, 
is een sterk sociaal beleid en een inspirerend jeugdbeleid nodig. 
Bied alle jongeren een perspectief en investeer volop in hun 

kansen. De Antwerpse haven is de draaischijf van Europa. 
Een betere samenwerking tussen de politie- en douanediensten kan 
de instroom van drugs via de haven beperken. De recente aanstel-
ling van één havenmagistraat is een stap in de goede richting.

Onze visie
Groen wil een stap verder gaan, en het debat voeren over het 
decriminaliseren van drugs. Roesmiddelen zijn van alle tijden en zijn 
overal. Wie een roesmiddel legaliseert, neemt de voedingsbodem 
weg voor de criminaliteit. Het enorme verdienmodel valt weg. Boven-
dien kan de overheid dan de kwaliteit controleren van de producten.
De oplossing voor het drugsgeweld is helaas nog niet 
voor morgen. In afwachting vraagt Groen een nabije wijk-
politie, die te voet of met de fiets aanwezig is in de buurt. 
Een politieagent (m/v/x) die weet wat er leeft en het 
eerste aanspreekpunt is voor ongeruste bewoners.

“Voer een ‘war on 
poverty’ in plaats 
van een ‘war on 
drugs’. Zo pak je 
de basis van het 

drugsprobleem aan.”  

Op 7 november wordt de keerlus Ekster-
laar in Deurne buiten dienst genomen.
Gevolg: een halvering van het tramaan-
bod tussen Berchem station en
Eksterlaar. 

Dat het omwille van de veiligheid nodig was om de keerlus Ekster-
laar aan te pakken stond al lang niet meer ter discussie. Dat nu plots 
werd beslist om de lus al vanaf 7 november buiten dienst te stellen 
vinden wij wel heel kort door de bocht. Want: lijn 4 wordt ingekort tot 
aan Berchem station. Een extra overstap dus voor wie vanuit Deurne 
Zuid wil doorrijden richting Lange Leemstraat en Nationale Bank.

Nochtans is er een alternatief mogelijk. Wij vragen aan De Lijn: 
behoud tram 4, laat deze keren aan Silsburg en laat tram 9, die 
in dit plan verlengd wordt tot Silsburg, doorrijden tot aan de 
Park & Ride in Wommelgem. Zo blijft de mobiliteit voor de be-
woners van Borgerhout, Berchem en Deurne behouden.

Reuzenpark kan tekort aan buurtgroen oplossen

In juni van dit jaar vernamen we uit de  pers dat, 
in tegenstelling tot de beloofde groenruimte, er 
een veel groter bouwblok zou gebouwd worden, 
dan oorspronkelijk gepland. Ik vroeg daarom 
in de districtsraad  om de buurtbewoners te 
betrekken bij de opmaak van de nieuwe plannen 
en grondig te bekijken of er op andere plekken 
in Borgerhout ruimte is om een bibliotheek, 
kinderopvang of het Huis van het Kind onder 
te brengen. Na al die jaren de buurtbewoners 
voor een voldongen feit stellen, kan echt niet.

Het is ondertussen 12 jaar geleden dat de stad 
Antwerpen en het district Borgerhout de aan-
leg van een park planden aan het Moorkensplein. 
Er werden zelfs een aantal huizen onteigend.

De nood aan buurtgroen tussen de 
Turnhoutsebaan en Plantin-Moretuslei 
is groot en dat beseffen ook de buurt-
bewoners die zelf aan de slag gingen 
om alternatieven uit te werken.
Wij van Groen Borgerhout vragen dan 
ook aan het stadsbestuur om de pauze 
knop even in te drukken en in dia-
loog te gaan met de actiegroep. 
Benieuwd naar de plannen van de  
actiegroep? Die vind je via de QR-code.

GOED VOOR DE PLANEET

Districtsraadslid

Anneleen Lauwers

“Laat ons hopen dat de 
voorstellen van de buurt 

voor een Reuzenpark niet 
op een muur botsen”
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GOED VOOR ELKAAR

“Elke keer dat je met je ogen knippert, 
wordt er geknipt in de dienstverlening”

Vlaams volksvertegenwoordiger 
Gemeenteraadslid

Imade Annouri

Districtsraadlid

Leen Coene

GOED IN JE VEL

Districtsburgemeester
Marij Preneel

Gemeenteraadslid
Karen Maes
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GOED VOOR DE PLANEET

De Turnhoutsefietsbaan
De Turnhoutsebaan kreeg een rode loper en 
StRaten-generaal maakte een pleinenplan. 
Er beweegt veel in Borgerhout in 2022.
Wie dacht dat de rode loper voor chaos en verkeersagressie zou zorgen, 
had het mis. Niet dat alle problemen opgelost zijn. Maar fietsers hebben 
eindelijk een plek gekregen op de Turnhoutsebaan. Het rode asfalt ver-
traagt het autoverkeer. Groen is blij dat er eindelijk iets echt gebeurde. En 
vooral: het is een eerste stap naar een echte heraanleg. Op weg naar een 
groene boulevard voor voetgangers en fietsers in het hart van Borgerhout.

Het debat over mobiliteit in onze stad en zeker in Borgerhout gaat 
ondertussen onverminderd voort. In Antwerpen blijft alles bij het oude. 
Voet- en fietspaden verbeteren. Maar koning auto blijft. Na de heraan-
leg van de Plantin en Moretuslei blijken de fietspaden nu al te smal. 
De Turnhoutsebaan is fietsstraat maar blijft tegelijk een invalsweg 
voor autoverkeer naar de stad. Steden als Gent en nog recenter Brus-
sel tonen hoe het wel moet, door stap voor stap plaats te maken voor 
voetgangers en fietsers en te investeren in openbaar vervoer.

Goede ideeën zat nochtans voor een andere mobiliteit in Antwerp-
en. StRaten-generaal pakte in de lente uit met een Pleinenplan voor 
heel Antwerpen binnen de Singel. Het plan toont aan dat veel mo-
gelijk is rond aangename woonbuurten. Met aangename pleinen 
en straten, veel minder doorgaand verkeer in woonbuurten en veel 
meer ruimte voor voetgangers en fietsers. De actiegroep “Pak ze aan 
Turnhoutsebaan” doet ons dan weer dromen van een groene Turn-
houtsebaan. Niet enkel in januari op een avond in De Roma, maar 
in mei ook in een heuse Pak ze aan de Turnhoutsebaan Gazet.

De actiegroep “Pak ze aan, de Turnhoutsebaan” 
ontkent elke betrokkenheid bij deze affiche

Districtsraadslid

Luc Moerkerke

Ademruimte wint 
dankzij buurtactie

De actiegroep rond de AROP-site heeft 
aangetoond dat burgerprotest werkt.

Buurtactiegroep ‘Wij willen ademruimte’ kreeg eind oktober goed 
nieuws. Ze tonen de verandering die mogelijk is wanneer buren 
samenwerken voor de leefbaarheid van de buurt. De actiegroep 
verzet zich al sinds 2017 tegen het megalomaan project op de 
AROP-site tussen Engelselei, Fonteinstraat en Hogeweg. In het 
projectplan was er geen aandacht voor de buurt, zoals de verpli-
chte 20% openbare ruimte bepaald in de Antwerpse Bouwcode. 

Recent werd het plan vernietigd door de Raad voor Vergun-
ningsbetwistingen. Dankzij het engagement van vele buurt-
bewoners. Samen voor meer ademruimte, dat voelt goed!

GOED VOOR ELKAAR

Districtsraadslid

Lien Arits

Meer bewonersinspraak 
in ons district

Kom je vraag stellen of doe een 
voorstel op de districtsraad

Om de inspraak van bewoners te vergroten kan je als Borger-
houtenaar, sinds september 2022, een mondelinge vraag stellen 
aan de districtsraad. Dit kan elke laatste maandag van de maand 
en 15 minuten voor de start van de raad (20:00). Naast mon-
delinge vragen, is er ook de mogelijkheid om een agendapunt 
(vraag en/of voorstel) op de agenda van de raad te plaatsen. 

Wel zijn er een aantal voorwaarden aan verbonden: de vraag moet 
gesteund worden door 1% bewoners boven de 16 jaar én ingedi-
end worden met een gemotiveerd schrijven. Het bestuur kiest 
hier expliciet voor om zoveel mogelijk drempels te verwijderen 
om participatie en transparantie te faciliteren. Zo krijgen alle
Borgerhoutenaren een echte stem!

Dus zit je met een ei? Kom het zeker eens aan ons voorleggen!

GOED VOOR ELKAAR

Districtsschepen wijkoverleg, sport, 
middenstand en lokale economie

Mariam El Osri

Dit stadsbestuur bouwt 
de dienstverlening af

Het districtshuis is ongetwijfeld één van de 
mooiste gebouwen van Borgerhout. En zoals 
je weet, huisvest het gebouw ook de loketten 
van Stad Antwerpen. Hier kan je terecht voor 
administratieve dienstverlening zoals de aan-
vraag van een identiteitskaart of een reispas. 

Onlangs heeft het stadsbestuur van Antwerpen ervoor gekozen 
te snijden in de openingsdagen van het stadsloket in Borger-
hout. Vanaf januari 2023 is het loket nog maar twee dagen per 
week open (in plaats van vier of vijf). Je zal naar een loket in 
een ander district moeten om te worden verder geholpen. 

Ook de infolijn van de Stad Antwerpen ondergaat ingrijpende 
wijzigingen. Vanaf 1 januari word je niet langer geholpen door 
een stadsmedewerker. Je vraag zal worden beantwoord door 
iemand van een extern contactcenter. Wij vrezen dat hierdoor 
de kwaliteit van de dienstverlening in het gedrang komt. 

Groen vindt deze twee keuzes getuigen van slecht bestuur. De wacht- 
tijden voor een afspraak zijn nu al heel lang. Bewoners hebben recht op 
goede dienstverlening en juiste informatie. Groen wil dat de loketten 
vijf dagen per week openblijven, dat een stadsmedewerker je verder 
helpt aan de infolijn en dat de infolijn een gratis 0800-nummer krijgt. 

GOED VOOR ELKAAR

“En wat is het voordeel voor ons, 
de burger?”

Districtsraadslid

Thanh Beels

GOED IN JE VEL

Walls of BoHo 2022
Een kleurrijk street art project in samen-
werking met curator/kunstenaar Joachim 
Lambrechts, heeft in 2019 een eerste 
succesvolle editie gekend. Na een pauze 
werd het tijd voor een tweede editie. 

Naast diversiteit als onderwerp werd dit ook doorgetrokken in 
de keuze van de kunstenaars met oog op verschillende ach-
tergronden en stijlen. Initieel kozen we enkel muren, maar snel 
kwamen er 2 basketbalvelden bij en werd de tweede editie 
net iets anders. Met de oproep naar jongeren om een eigen 
ontwerp in te dienen creëerden we eigenaarschap. Het ge-
kozen ontwerp werd door Joachim aangebracht op een muur 
aan het Terloplein. Anastasia, winnaar van de tekenwedstrijd, 
kreeg de kans om aan haar eigen muurschildering te werken.

Street art als kunstvorm heeft een meerwaarde en is meer dan 
gewoon kunst in de openbare ruimte. De kunstwerken vertellen op 
een unieke manier een verhaal, vaak met een Borgerhoutse inslag.

 

Districtsschepen wijkoverleg, sport, 
middenstand en lokale economie

Mariam El Osri
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Deze krant is informatief drukwerk en valt niet onder 
regels van reclamedrukwerk. Niets in deze uitgave mag 
worden vermenigvuldigd of openbaar gemaakt zonder 
toestemming van de uitgever.

Blijf op de hoogte

Scan de QR code om onze socials te volgen

@groenborgerhout

Groen Borgerhout
Carolien Swiers
Jan de Laetstraat 18
2140 Borgerhout

0496 90 06 68
info@groenborgerhout.be
groenborgerhout.be

LOKAAL

Op de Krugerkross had onze districtsschepen  
Mariam El Osri de eer de winnaars in de bloemen te zetten

Onze covoorzitters gingen de uitdaging aan met de 
#10minutesaday challenge van World Clean Up day

We deden mee met de drukknopactie van Groen  
Antwerpen aan het kruispunt Stenenbrug - Noordersingel

De 310de verjaardag van de Reuzenstoet was weer een 
prachteditie. De regen kon de Reuskens niet tegenhouden

1.

2.

3.

4.

1

3

2

4


